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Írásbeli kérdé s
Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„Ki nem fizetett agrártámogatások? " címmel a Házszabály 91 .§-a alapján írásbeli kérdést
kívánok benyújtani Gráf József Földm űvelésügyi és Vidékfejlesztési miniszterhez .

A választ írásban kérem !

Tisztelt Miniszter Úr !

Számtalan őstermelő és mez őgazdasági vállalkozó fordult hozzám az elmúlt napokban a

Békés megyei MVH újabb erősen megkérd őjelezhető etikai alapon nyugvó akciója miatt . Az

MVH mintegy 4000 őstermelőnek, vállalkozónak és szövetkezetnek küldött levelet, hog y
túligénylést nyújtottak be a földalapú támogatás kapcsán .

A földalapú támogatási kérelem beadási határideje május közepén volt . Azóta eltelt több, mint

fél év. A gazdák joggal háborodtak fel azon, hogy az MVH-nak ennyi id ő nem volt elegendő ,
hogy az esetleges túligényléseket kiszűrje, és csak november közepén értesítették ki az
érintetteket vélt vagy valós indokból, holott ők a levelezés helyett már a pénzes postást várták.

Külön tragédia a dologban, hogy amíg az uniós támogatások körüli hercehurca el ne m

rendeződik, addig a termelők a nemzeti földalapú támogatásokhoz sem juthatnak hozzá, íg y
gyakorlatilag lehet, hogy a végleges kifizetési határid őig, 2009. június 30-ig egy fillér nélkül

maradnak.

A gazdák természetesen miel őtt hozzám fordultak volna számtalan fórumon érdeklődtek már,

hogy miért történt velük ez a kínos és megmagyarázhatatlan procedúra . Több helyrő l azt az
információt kapták, hogy az MVH-nál rendszerhiba történt, ezért mentek ilyen tömegesen a

túligénylésrő l szóló kiértesítések . Az érdekes a dologban az, hogy olyan esetekben is kaptak

túligénylésrő l szóló értesítést, amikor az adott földhasználó kevesebb területre adott l e
támogatási igénylést, mint amire leadhatott volna.

Amennyiben valós az információ, hogy rendszerhiba történt, akkor ez miért nem derült k i
korábban, hiszen az idei évben már a termel ők 100 százalékban elektronikus úton adták le az
igényléseiket, ha maguk ezt nem tudták megoldani, akkor a falugazdászok segítettek nekik a
leadásban . Így különösen érthetetlen a dolog, hogy miért kellett fél évet várni a gazdá k
kiértesítésével, hiszen egy jól működő elektronikai rendszer esetében már a beadás
pillanatában kiderülhetnek az esetleges hibák vagy eltérések.



Most a gazdáknak kell rohangászniuk jogos jussukért, és nyolc nap alatt válaszoljanak eg y
hibásan feltett kérdésre, vagy igazítsák ki az a hibát, amelyet nem ők követtek el, és amire az
MVH elektronikai rendszerének nem volt elég fél év .

Jön az új esztendő , és ha a gazdák nem jutnak hozzá a támogatásokhoz, menthetetlenü l
tönkremennek. Nem tudják miből kifizetni a szántást, talajművelést, a kemikáliákat, és így
esélyük sincs a talpon maradásra .

Amikor az ember ilyen ügyekrő l hall, óhatatlanul is egy furcsa gyanú kezd el motoszkáln i
benne. Vajon miért történhetnek ilyen dolgok. Ezt már nem lehet rendszerhibával magyarázni .
Az embernek az az érzése támad, hogy hiányzik a kasszából az a pénz, amib ől kifizetnék a
gazdák uniós támogatásait, vagy ha meg is van, akkor azt az idei év büdzséjének
kozmetikázásra használják egyrészt azzal, hogy csak a következő évben jelenik meg a
kifizetési oldalon mint valós tétel, és így virtuálisan csökken a költségvetési hiány, másrészt
az uniótól kapott támogatást esetleges hiányok pótlására használhatják.

Tisztelt Miniszter Úr !

Kérem, nyugtasson meg, hogy nem igaz a gyanú, és megvan az uniótól kapott pénz, amit a z
európai közösség a magyar gazdáknak szánt, és nyugtassa meg a gazdákat is, hogy idejében
kifizetésekre kerülnek a jogos összegek .

Továbbá szeretném megkérdezni, hogyan lehetséges az, hogy fél év nem volt elég az MVH -
nak, hogy az igényléseket kiértékelje, és kiszűrje a valós túligényléseket.

Miért november közepén kapták meg a gazdák a kiértesítéseket ?

Mikor juthatnak hozzá a gazdák a támogatásokhoz – értem ezalatt az uniós és a nemzet i
földalapú támogatásokat is?

Létezhet-e az, hogy még mindig hiba van a feldolgozási rendszerben, amikor már a z
igénylések is elektronikus úton jutnak el az MVH-hoz?

Várom megtisztelő válaszát .

Budapest, 2008 . december 5-én

Erdős Norbert


	page 1
	page 2

